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REVISTA PRESEI 
 

 OUG 114 ar putea fi adoptată tacit de Senat, fără raport de la Comisia pentru buget/ Dăncilă, chemată să dea 
explicaţii la „Ora premierului” 
Proiectul pentru aprobarea OUG 114 care introduce măsuri fiscale apare pe ordinea de zi a plenului de luni al 
Senatului, pentru adoptare tacită, întrucât a depăşit termenul legal în care putea fi discutat şi modificat. Senatorul 
UDMR Tánczos Barna, membru în Comisia pentru buget, a declarat, pentru MEDIAFAX, că iniţiativa va fi adoptată 
fără raportul forului legislativ. În acelaşi timp, la Camera Deputaţilor, premierul Viorica Dăncilă este aşteptată să 
vină pentru a răspunde întrebărilor opoziţiei pe marginea ordonanţei adoptate intempestiv la finalul anului trecut. 
Termenul de adoptare tacită pentru OUG 114/2018 s-a împlinit vineri, 1 martie, iar Comisia pentru buget a 
Senatului a amânat dezbaterea şi adoptarea unui raport pentru proiect în şedinţa de marţi. Este a doua oară când 
Comisia pentru buget ia decizia să amâne discuţiile asupra proiectului. Solicitarea amânării în ultima şedinţă a 
venit din partea ministrului Finanţelor, Eugen Teodorovici, care a motivat că au fost depuse multe amendamente, 
chiar şi cu câteva minute înainte de şedinţă. 
„Nici nu-l va primi (raportul de la Comisia de buget - n.r.). S-a amânat voit ca să intre în adoptare tacită şi ca să nu 
o dezbatem în Comisie. Am spus marţi, ar fi trebuit să aibă loc o dezbatere. Nu avem raport, OUG va trece de 
Senat, va intra în dezbatere, dacă va intra, la Camera Deputaţilor. Nu o să fie raport”, a afirmat Tánczos Barna, 
vineri, pentru MEDIAFIAX. 
În schimb, tot marţi, OUG 114 a primit aviz favorabil de la Comisia economică a Senatului, dar fără 
amendamentele care au fost depuse. 
De asemenea, senatorii PNL şi USR au solicitat, în plenul miercuri, prelungirea termenului de adoptare tacită a 
Ordonanţei, însă majoritatea parlamentară s-a opus. După refuzul PSD-ALDE, Opoziţia s-a retras din plen, şedinţa 
fiind sistată din lipsă de cvorum. 
 Dăncilă, luni la „Ora Premierului”, în plenul Camerei, la dezbaterea asupra OUG 114 fiscală 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă va participa, luni ora 16.00, în plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea din cadrul 
„Orei Premierului”, pe marginea OUG 114 care introduce, printre altele, „taxa pe lăcomie” pentru bănci. 
Solicitarea a fost făcută de grupul parlamentar al PNL. 
Tema propusă de PNL la „Orei premierului”este intitulată „Opriţi Ordonanţa Lăcomiei, Ordonanţa care bagă 
România în faliment”. 
Încă din 19 februarie, liberalii au transmis solicitarea ca şeful Executivului să participe la „Ora Premierului”, către 
Biroul permanent al Camerei Deputaţilor. 
Liderul grupului deputaţilor liberali Raluca Turcan a afirmat că PNL „declară război împotriva Ordonanţei lăcomiei 
Guvernului PSD-ALDE şi o cheamă pe Viorica Dăncilă la Ora Premierului în Parlament pentru a-i cere oprirea OUG 
nr. 114”. 
„Ordonanţa lăcomiei Guvernului PSD-ALDE bagă economia României în faliment şi toţi românii vor plăti scump 
prostiile acestei guvernări de analfabeţi economici. Efectele OUG 114/2018 sunt evidente: fiecare cetăţean român 
va fi obligat să plătească taxe şi impozite mai mari, la nivelul plafonului maxim; fiecare cetăţean român sau 
companie va plăti mai scump energia electrică, gazul şi energia termică, fiecare cetăţean român va plăti un 
abonament mai scump la internet, TV şi telefonie, fiecare cetăţean român va plăti rate mai mari pentru 
împrumuturile bancare şi vor fi înăsprite condiţiile de creditare. 
Prin OUG 114 se va desfiinţa Pilonul 2 de pensii. Visul PSD-ALDE de a naţionaliza Pilonul 2 de pensii va fi pus în 
practică pentru că nicio firmă privată care administrează astăzi banii din Pilonul 2 de pensii nu va mai rămâne pe 
piaţă. Nu în ultimul rând, prin OUG 114, nu vor mai beneficia de creşterile de venituri la care au dreptul deţinuţii 
politici, persoanele persecutate în perioada comunistă, urmaşii celor care au murit la Revoluţie şi de răniţii din 
Revoluţie”, a spus Turcan. 
OUG 114/2018 privind implementarea unor măsuri fiscale a adus numeroase nemulţumiri din partea mai multor 
instituţii, dar şi companii. Printre nemulţumiţi se numără băncile, dar şi administraţiile locale. 
Actul normativ a fost adoptat în luna decembrie de către Guvern, iar principalele prevederi sunt: Preţul la gaze şi 
energie electrică va fi plafonat pentru 3 ani de zile; impozitarea activelor băncilor dacă ROBOR este mai mare de 
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2%; mişcorarea comisionului fondului de pensii private de la 2,5 la 1% şi majorarea taxei pe viciu în domeniul 
jocurilor de noroc cu 2% din cifra de afaceri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noi avertismente de la Bruxelles privind OUG 114 
Avertisment dur al oficialilor europeni cu privire la ordonanţa lăcomiei. Vicepreședintele Comisiei Europene și 
Comisarul pentru afaceri economice i-au trimis o scrisoare ministrului de Finanţe. 
Îi transmit acestuia că taxa aplicată băncilor, în funcţie de nivelul indicelui ROBOR, este substanțial mai mare 
decât în alte state europene, că administratorii de fonduri private ar putea pleca din România şi că avem nevoie 
mare de investiţii şi reforme. 
În scrisoare se arată că este nevoie de investiţii, de instituţii puternice, de stabilitate şi reforme structurale pentru 
o economie sustenabilă a României şi pentru convergenţa ei către cele mai dezvoltate state membre UE. 
Oficialii europeni subliniază în scrisoare că România trebuie să respecte transparența procesului de luare a 
deciziilor şi consultarea şi implicarea părților interesate în elaborarea și implementarea reformelor.  
Ei avertizează că măsurile specifice, impozitul pe bănci, pot afecta negativ prudenţialitatea băncilor, în special 
capitalizarea acestora, punând o presiune suplimentară pe cele mai slab capitalizate instituții de credit. 
Consecințele acestui impozit asupra sectorului bancar din România pare să fie să fie substanțial mai mare decât în 
alte țări ale UE care au introdus taxele bancare în trecut, ceea ce poate avea efecte nu numai pentru sectorul 
bancar însuși, dar poate, de asemenea împiedică activitatea de creditare și intermedierea financiară, dăunând 
investițiilor și creșterii economice pe termen lung, se arată în scrisoare. 
Oficialii europeni se arată îngrijoraâi de indexarea taxei la ROBOR, despre care spun că limitează capacitatea 
Băncii Centrale de a-și îndeplini obiectivele - stabilitatea prețurilor și stabilitatea financiară. 
Totodată, măsurile incluse în OUG nr. 14/2018 cu privire la cel de-al doilea pilon de pensii ar putea afecta 
viabilitatea pe termen lung a fondurilor de pensii, ar limita diversificarea surselor de venit la pensie dar și 
dezvoltarea pieței de capital, se mai arată în scrisoarea oficialilor europeni.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Lia Olguţa Vasilescu, consilier onorific pe infrastructură al premierului Dăncilă 
Lia Olguţa Vasilescu, fost ministru al Muncii şi propusă pentru ministerul Transporturilor, a solicitat să fie 
consilierul onorific al premierului pe probleme de infrastructură, a anunţat Liviu Dragnea, la Gorj. 
"Vineri am plecat de la Bucureşti spre Reşiţa şi am făcută 8 ore. Am văzut cât de aglomerat e acest drum Craiova-
Piteşti. E absolut obligatoriu ca acest drum expres să se realizeze. Din câte ştiu s-au semnat deja contracte pentru 
două tronsoane. Olguţa Vasilescu i-a cerut premierului să fie consilier onorific pe infrastructură pentru a urmări 
această lucrare. Gorj nu are doar potenţial de minerit, turistic, ci şi se dezvoltare economică. Un drum expres face 
ca multe oportunităţi nefolosite să devină viabile. Ieri am venit ep DN67, prin Motru. Cu toate că poate părea un 
drum neimportant şi acolo am văzut multe maşini, maşini de marfă. Eu sper ca ministrul să se uite şi cu privire la 
acest drum", a declafrata Liviu Dragnea. 
Lia Olguţa Vasilescu a fost ministru al Muncii în guvernarea PSD şi ulterior a fost propusă la ministerul Dezvoltării. 
După ce a fost respinsă de preşedintele Klaus Iohannis, Vasilescu a devenit propunerea pentru portofoliul de la 
Transporturi. A fost însă refuzată în mod repetat de şeful statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea lobby-ului, proiectul lui Tăriceanu şi ALDE, astăzi pe ordinea de zi la Senat 
Senatul va discuta, luni, Legea lobby-ului iniţiată de Călin Popescu Tăriceanu şi ALDE. Miniştrii, parlamentarii şi 
aleşii locali nu au voie să desfăşoare activităţi de lobby pe perioada mandatului, iar onorariul de succes pentru 
contractele cu statul devine venit la buget, potrivit propunerii. 
Termenul de adoptare tacită pentru proiect se împlineşte pe 6 martie, Senatul fiind primul for sesizat, iar 
decizională este Camera Deputaţilor. 
„Prezenta lege reglementează obligaţiile de conduită şi de înregistrare în asociere cu activităţile prin intermediul 
cărora se urmăreşte influenţarea directă a activităţii de legiferare şi a proceselor decizionale la nivelul 
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administraţiei publice centrale şi locale. Prezenta lege nu se aplică partidelor politice, cultelor recunoscute potrivit 
legii, structurilor asociative ale autorităţilor administraţiei publice locale, instituţiilor publice din domeniul 
asigurărilor sociale, precum şi grupurilor de interese care nu încadrează personal în calitate de reprezentanţi ai 
intereselor”, prevede proiectul legislativ iniţiat de ALDE. 
De asemenea, dispoziţiile legii nu sunt aplicabile: „a) activităţilor reprezentanţilor publici în legătură cu 
îndeplinirea atribuţiilor ce le revin, conform legii; b) activităţilor unei persoane prin care aceasta valorifică 
propriile interese fără caracter antreprenorial; c) valorificării unor drepturi sau reprezentării intereselor unei părţi 
sau a unei entităţi implicate în relaţii cu autorităţile administrative sau judiciare, în condiţiile legii; d) consultanţei 
juridice şi reprezentării realizate de către avocaţi, notari, agenţi fiduciari şi alte persoane autorizate în acest sens; 
e) valorificării intereselor de politică externă în cadrul relaţiilor diplomatice sau consulare; f) activităţilor 
desfăşurate la cererea unor reprezentanţi publici”. 
Activitatea de lobby reprezintă, potrivit iniţiativei legislative, „orice contact organizat și structurat cu 
reprezentanți publici pentru exercitarea unei influențe în interesul unui client” în sensul influențării activităţ̦ii de 
legiferare și a deciziilor administrației publice. Lobbyist-ul este definit ca fiind „o persoană care exercită o 
activitate de lobby în calitate de angajat sau prestator în cadrul unei societăţi de lobby sau în cadrul unei societăţi 
care include lobby-ul în obiectul său de activitate”. 
Potrivit proiectului de lege a lobby-ului, reprezentanţii publici (demnitarii numiți sau aleși, funcționarii publici și 
personalul contractual) nu pot desfăşura activitatea de lobbyist. De asemenea, conflictele de interese și 
incompatibilitățile pentru persoanele care fac obiectul Legii nr.161/2003 în relația cu societăţile comerciale „se 
aplică întocmai şi în relaţia cu societăţile de lobby şi cu societăţile care angajează lobby-işti interni”. 
„Este nulă orice clauză dintr-un contract de lobby prin care se prevede onorariu de succes în măsura în care 
activitatea de lobby urmăreşte încheierea contractelor cu statul sau cu o unitate administrativ-teritorială”, mai 
arată în proiectul legislativ. 
Încălcarea acestei prevederi de către un client al unei activităţi de lobby, respectiv de către o societate de lobby 
sau de o societate care angajează lobişti interni, constituie contravenţie şi se sancţionează cu amendă de până la 
50.000 lei. În cazul săvărâşirii repetate a faptei, amenda este de 100.000 lei. Constatarea şi sancţionarea 
contravenţiei în acest caz se efectuează de către personalul de specialitate din cadrul Ministerului Finanţelor 
Publice. 
Iniţiativa legislativă prevede că lobbyist-ul trebuie să-şi prezinte misiunea la primul contact cu un reprezentant 
public. 
„O persoană care desfăşoară o activitate de lobby şi de reprezentare a intereselor trebuie să prezinte misiunea sa, 
la primul contact cu un reprezentant public, precum şi identitatea şi preocupările specifice ale beneficiarului sau 
clientului său, respectiv ale asociaţiei de interese; să nu dobândească informaţii într-o modalitate sau formă 
ilegală; să comunice informaţiile deţinute pentru exercitarea activităţii sale cu respectarea adevărului; să se 
informeze cu privire la restricţiile de activitate şi la normele de incompatibilitate adoptate pentru reprezentanţii 
publici şi să respecte restricţiile respective; să nu exercite nicio formă de presiune ilegală sau inadecvată asupra 
reprezentanţilor publici; aceasta nu exclude efectuarea acţiunilor legale în sensul prevederilor legii civile, pentru a 
asigura efectele necesare unei intervenţii”, mai stipulează proiectul de lege. 
De asemenea, iniţiativa prevede înfiinţarea Registrului de lobby şi de reprezentare a intereselor, administrat de 
Oficiul Registrului Comerţului de pe lângă Tribunalul Bucureşti. Organizarea și funcționarea Registrului de lobby și 
de reprezentare a intereselor se aprobă prin Hotărâre a Guvernului, inițiată de Ministerul Justiției. Societățile de 
lobby și societățile care angajează lobbyiști, precum şi lobbyiștii și lobbyiștii interni, pot exercita activități de lobby 
numai de la data înregistrării în Registrul de lobby. 
Potrivit expunerii de motive, adoptarea legii lobby-ului va permite „informarea corectă şi promptă a opiniei 
publice în legătură cu acţiunea de influenţare a decidentului public, prin promovarea scopurilor grupurilor de 
interese. Legea privind transparenţa în domeniul lobby-ului şi al reprezentării intereselor reglementează 
obligaţiile de conduită şi de înregistrare în asociere cu activităţile prin intermediul cărora se urmăreşte 
influenţarea direct a activităţii de legiferare şi a proceselor decizionale la nivelul administraţiei publice centrale şi 
locale”. 
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Parlamentarii care au iniţiat proiectul susţin că în societăţile democratice, existenţa grupurilor de interese este 
firească şi legitimă. 
„Prezenta lege porneşte de la asumarea concepţiei potrivit căreia, în societăţile democratice, existenţa grupurilor 
de interese este firească şi, în anumite condiţii, legitimă. Grupurile de interese formează un mecanism de 
reprezentare a intereselor cetăţenilor şi, prin activitatea lor, constituie o modalitate de a verifica măsura în care 
politicile publice satisfac nevoile sociale ale cetăţenilor. Privit din perspectiva unei democraţii participative, 
împiedicarea manifestării unor astfel de influențe exercitate de grupurile de interese nu este o soluţie viabilă. În 
schimb, competiția liberă dintre ele, în condiţii transparente, pot influenţa în mod pozitiv deciziile autorităţilor 
publice”, potrivit expunerii de motive. 
Iniţiatorii mai consideră că în combaterea corupţiei, a conflictului ori a traficului de interese, prioritară este 
acţiunea preventivă şi nu cea punitivă. 
„Opinia iniţiatorilor este că împiedicarea activităţii de lobby sau punerea ei într-o lumină negativă, trimiţând-o în 
sfera incidenţelor de natură penală este o atitudine ce nu poate fi acceptată. Nutrim convingerea că, în 
combaterea corupţiei, a conflictului sau a traficului de interese, prioritară este acţiunea preventivă şi nu cea 
punitivă. Tocmai pentru a preveni un astfel de risc este necesară asigurarea transparenţei intereselor, a 
activităţilor realizate pentru promovarea lor (lobby), a actorilor care reprezintă acele interese şi, în primul rând, a 
proceselor decizionale din sfera publică”, potrivit sursei citate. 
Propunerea legislativă privind transparenţa în domeniul lobby-ului şi al reprezentării intereselor a fost înregistrată 
în Senat, pe 25 septembrie 2018, şi a primit raport de admitere, fără amendamente, de la Comisia juridică pe 28 
februarie a.c. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect: Directorii executivi, cenzorii sau auditorii băncilor nu pot fi membri ai Consiliului fiscal 
Mai mulţi parlamentari PSD au depus la Senat, în procedură de urgenţă, un proiect care interzice membrilor din 
consiliile de administraţie, directorilor executivi, cenzorilor sau auditorilor societăţilor financiar bancare să facă 
parte din Consiliul Fiscal. 
Proiectul, semnat în numele iniţiatorilor de senatorii PSD Liviu Pop şi Gheorghe Marin, propune modificarea 
punctului d) al articolului 55, care vizează membrii Consiliului fiscal, al Legii 69/2010 a responsabilităţii fiscal-
bugetare. 
Iniţiativa legislativă interzice directorilor, cenzorilor sau auditorilor societăţilor financiar bancare să fie membrii în 
Consiliul fiscal. 
În forma în vigoare a Legii, această interdicţie se aplică doar membrilor în consiliile de administraţie, directorilor 
executivi, cenzorilor sau auditorilor companiilor naţionale sau societăţilor cu capital majoritar de stat. 
Astfel, modul în care iniţiativa modifică Legea oferă posibilitatea să facă parte din Consiliu fiscal membrii 
consiliilor de administraţie, directorii, auditorii şi cenzorii companiilor naţionale sau societăţilor cu capital de stat. 
„Din efectele aplicării legii, de la intrarea ei în vigoare până în prezent, se sesizează inechitatea introdusă între 
companiile cu capital majoritar de stat şi cele cu capital privat, primele fiind excluse de la posibilitatea exprimării 
unei opinii în materie”, susţin iniţiatorii, în expunerea de motive a proiectului. 
Social-democraţii mai susţin că „a rezultat o altă incompatibilitate nesesizată de legiuitor la elaborarea legii, 
respectiv faptul că participarea în calitate de membru al Consiliului fiscal, concomitent cu ocuparea unei funcţii de 
conducere în bordul unei societăţi bancare, private sau cu capital majoritar de stat, poate avea o influenţă 
negativă, având în vedere că opiniilor exprimate sunt în măsură să influenţeze piaţa şi costurile de creditare ale 
statului”. 
„Apare astfel posibilitatea ca persoana aflată într-o astfel de incompatibilitate să sprijine prin declaraţiile sale 
activitatea sistemului bancar, în detrimentul interesului naţional, îndepărtându-se de scopul şi rolul autorităţii 
care, potrivit legii, «îşi propunea să spijine activitatea Guvenului şi a Parlamentului în cadrul procesului de 
elaborare şi derulare a politicilor fiscal-bugetare şi să promoveze tranparenţa şi sustenabilitatea finanţelor 
publice. Obiectivul său major este de a contribui la crearea şi consolidarea unei culturi a responsabilităţii fiscal-
bugetare, inclusiv prin creşterea gradului de conştientizare la nivelul publicului a consecinţelor asupra 
sustenabilităţii pe termen mediu şi lung a unor decizii de politică fiscal-bugetară»”, conchide sursa citată. 
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În prezent, potrivit Legii 69/2010 a responsabilităţii fiscal-bugetare, membrii Consiliului fiscal sunt numiţi prin 
hotărâre de către Parlament, pentru o perioadă de 9 ani şi trebuie să îndeplinească anumite condiţii: să nu aibă 
cazier judiciar sau cazier fiscal, să fie cetăţeni români cu drept de vot, să aibă studii universitare în domeniul 
economic, să aibă o bună reputaţie şi experienţă profesională în domeniul politicilor economice, bugetare sau 
financiare şi o vechime în specialitate de minimum 10 ani. 
Legea în vigoare stabileşte, totodată, restricţiile pe care un membru al Consiliului fiscal trebuie să le respecte pe 
durata mandatului, respectiv aceştia: 
- nu pot accepta o funcţie de demnitate publică în cadrul Guvernului sau o funcţie asimilată şi nu pot deveni 
membri ai Parlamentului României ori ai Parlamentului European sau deţine o funcţie de conducere în cadrul unui 
partid politic; 
- nu pot fi soţi şi nici rude ori afini, până la gradul al doilea inclusiv, cu persoane care deţin o funcţie în cadrul 
Guvernului sau o funcţie asimilată, au calitatea de membru al Parlamentului României ori al Parlamentului 
European sau deţin o funcţie de conducere în cadrul unui partid politic; 
- nu pot fi funcţionari publici şi nu pot fi membri în consiliile de administraţie, directori executivi, cenzori sau 
auditori ai companiilor naţionale sau societăţilor cu capital majoritar de stat. 
Proiectul a fost înregistrat, în procedură de urgenţă, la Senat, prim for sesizat, decizională fiind Camera 
Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea cere instituţiilor statului să verifice legalitatea exploatării OMV în Valea Amaradiei/ Mineritul 
înseamnă o sursă de energie de care nu trebuie să ne batem joc 
Liviu Dragnea a declarat, întrebat dacă va cere rezilierea contractului cu OMV pentru exploatarea petrolului în 
zona Valea Amaradiei, Gorj, unde au avut loc explozii, că va solicita instituţiilor statului să verifice dacă condiţiile 
de legalitate sunt îndeplinite de compania austriacă. 
Întrebat, într-o conferinţă de presă la Târgu-Jiu, dacă va rezilia contractul cu OMV, care exploatează zăcămintele 
din Valea Amaradiei, în contextul în care de-a lungul timpului din cauza instalaţiei învechite şi a nerespectării 
clauzelor contractuale de către companie au avut loc explozii în care au murit oameni, Liviu Dragnea a spus că va 
cere instituţiilor statului să facă verificări. 
„Eu personal nu pot să reziliez niciun contract cu nicio companie, dar cred că, dacă este aşa cum spuneţi 
dumeavoastră, cred că instituţiile responsabile din statul român trebuie să verifice şi să ia măsurile 
corespunzătoare. Dacă e aşa cum spuneţi dumneavoastră este foarte grav şi nu numai aici, peste tot instituţiile 
statului trebuie să aplice legea, pentru că din păcate foarte mulţi ani a fost aşa o foarte mare rezervă, teamă în a 
încerca să se controleze dacă marile companii respectă legea în România. Ca şi cum aici ar trebui să fie un sat fără 
câini”, a afirmat Liviu Dragnea,într-o conferinţă de presă susţinută duminică Târgu-Jiu, unde au avut loc alegerile 
pentru organizaţia PSD Gorj. 
„Sigur că sprijinim orice investiţie în România, dar cu respectarea legii, atât în ceea ce priveşte condiţiile de mediu, 
cât şi în ceea ce priveşte siguranţa populaţiei şi respectarea tuturor reglementărilor în vigoare în orice zonă. Eu 
cred că cei care ar trebui să audă au auzit, dar o să le mai zic şi luni să verifice dacă această informaţie este cea 
corectă”, a completat preşedintele PSD. 
Dragnea: Mineritul înseamnă o sursă de energie de care nu trebuie să ne batem joc 
Liviu Dragnea a declarat că mineritul este benefic din punct de vedere economic şi este o sursă de energie „de 
care nu trebuie să ne batem joc”. Liderul PSD a precizat că nu ar trebui să încheiem cu mineritul, în condiţiile în 
care alte ţări îşi modernizează instalaţiile. 
„De ce să închidem minele? De ce să terminăm cu mineritul în România, când alte ţări îşi modernizează instalaţiile 
si procesul de minerit ca sa scoată mai mult cărbune. Mineritul înseamnă o chestiune benefică, economică, o 
sursă de energie de care nu trebuie să ne batem joc. Înseamnă şi o problemă socială”, a declarat preşedintele 
PSD, Liviu Dragnea, duminică, la Târgu-Jiu. 
„Amintiţi-vă cine a început procesul de închidere a minelor, un om tot din Oltenia, Radu Berceanu (fost senator 
PDL - n.r.). Aduceţi-vă aminte cu cât cinism se vorbea despre închiderea minelor, ca şi cum acolo erau nişte 
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oameni care nu contau. Şi vorbeam de mii de destine. Le închidem pentru că aşa le spunea Europa sau nu ştiu 
cine le spunea lor”, a completat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea îi cere ministrului Transporturilor acţiuni pentru ca CNAIR şi CFR Infrastructură să lucreze în regie 
proprie 
Liviu Dragnea a declarat că i-a cerut ministrului Transporturilor Răzvan Cuc să discute cu reprezentanţii CNAIR şi 
CFR Infrastructură pentru ca aceştia să înceapă să lucreze în regie proprie, precizând că durează foarte mult 
procedurile pentru construirea autostrăzile şi liniilor de cale ferate. 
„I-am cerut domnului ministru al Transporturilor să vorbească cu cei de la Companie (CNAIR – n.r.) să se 
gândească în mod serios în ce măsură şi cât de repede poate Compania Naţională de Drumuri să înceapă să 
lucreze în regie proprie, inclusiv autostrăzi. De prea mulţi ani în România companiile şi în special companiile mari 
străine încasează foarte mulţi bani pe claim-uri şi kilometri de autostradă sunt mai puţini decât banii care sunt 
alocaţi de către statul român şi inclusiv din fonduri europene. Nu mai vorbesc de faptul că se stă doi, trei, patru 
ani, până când se termină procedurile de achiziţie şi după patru ani trebuie din nou să se refacă studiile de 
fezabilitate şi datele de proiectare pentru că s-au schimbat lucrurile în patru ani”, a afirmat Liviu Dragnea, într-o 
conferinţă de presă susţinută duminică Târgu-Jiu, unde au avut loc alegerile pentru organizaţia PSD Gorj. 
„Sper ca noul ministru al Transporturilor să mişte rapid lucrurile în direcţia asta pentru că avem bani, avem 
dorinţă, avem plan, sunt proiecte, doar trebuie să se procedeze rapid la aceste execuţii. Dacă iar stăm ani de zile 
în proceduri şi de ce se întârzie foarte mult? Pentru că se contestă companiile între ele şi ce spun «fac o 
contestaţie că poate data viitoare câştig eu». Noi nu putem să rămânem prizonierii acestor lăcomii. Vrem să 
facem autostrăzi”, a completat Dragnea. 
Liderul PSD a adăugat că a discutat cu Răzvan Cuc şi i-a transmis să procedeze la fel şi în cazul CFR Infrastructură 
pentru că ritmul construirii de cale ferate să fie mai alert. 
„De asemenea, i-am spus domnului ministru să se gândească să procedeze în acelaşi fel şi la CFR Infrastructură. 
Este nevoie de cale ferată în România, dar în ritmul de astăzi, dacă păstrăm acelaşi ritm, nici copiii noştri nu o să 
poată reface calea ferată din România. Trebuie măsuri rapide, decizii rapide, o altă abordare. Şi CFR Infrastructură 
poate să înceapă un program de dotare cu mijloace mecanice, utilaje, cu instalaţii, ca să poată să înceapă pe 
anumite sectoare de cale ferată să lucreze în regie proprie. În România există specialişti, dar din păcate nu sunt 
folosiţi sau sunt în anumite companii care nu au ca obiect major dezvoltarea unitară a României, ci profitul. Ceea 
ce nu e de condamnat. Până la urmă de condamnat poate să fie dacă statul român nu reacţionează şi nu ia măsuri 
serioase”, a conchis Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader isi prezinta luni bilantul celor doi ani de mandat la Ministerul Justitiei 
Ministrul Justitiei, Tudorel Toader, a anuntat, printr-un mesaj postat sambata seara pe Facebook, ca luni va posta 
raportul de activitate dupa doi ani de mandat la Ministerul Justitiei. 
"23.02.2017 - 23.02.2019 - Luni voi posta Raportul de activitate, dupa doi ani la MJ!", a scris ministrul Justitiei, 
Tudorel Toader, pe Facebook. 
Toader si-a inceput mandatul de ministru al Justitiei in Guvernul Grindeanu, in februarie 2017. 
Si-a inaintat demisia din functie, iunie 2017, in semn de solidaritate cu majoritatea membrilor cabinetului. 
Ulterior, Guvernul Grindeanu a fost demis prin motiune de cenzura. 
Tot in luna iunie 2017, Toader a fost investit in functia de ministru al Justitiei in Guvernul Tudose. 
De-a lungul activitatii sale ca ministru, Tudorel Toader a avut roluri importante in modificarile din justitie din 
ultimii doi ani: pachetul de legi ale justitiei, demiterea Laurei Codruta Kovesi de la sefia DNA, declansarea 
procedurii de revocare a procurorului general Augustin Lazar, infiintarea Sectiei de anchetare a magistratilor, 
modificarea codurilor penale. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Actori ai Teatrului National au protestat in fata institutiei, cerand abrogarea OUG 7 si demisia ministrului 
Justitiei (Video) 
O parte dintre actorii Teatrului National din Capitala, intre care Victor Rebengiuc, Marius Manole si Mihai Calin, au 
protestat, duminica seara, in fata institutiei, ei cerand abrogarea OUG 7 si demisia ministrului Justitiei, Tudorel 
Toader. 
Acestia au declarat ca, in primul rand, au venit pentru a sustine magistratii. Actorii au avut afise si pancarte cu 
mesaje precum "Justitie independenta", "Tudorele, abroga OUG 7", "Toader, demisia". 
"Nu e un spectacol. Nu e usor sa vii si sa protestezi, este un risc asumat. Daca lucrurile merg normal intr-o tara, nu 
ai de ce sa protestezi. Dar cand totul merge din ce in ce in ce mai prost (...) . Putin le pasa, ei fac tot ceea ce stiu ei 
sa faca. De frica inchisorii, iau justitia in brate si o schimba cum vor ei. (...) Sper ca lucrurile sa nu ramana asa si, 
daca toti oamenii de buna-credinta ar intelege ca e cazul sa protestam, sa dovedim ca ne dam seama de ce se 
intampla in tara si ca nu suntem de acord din punctul de vedere al modului in care merge treaba, asta ar fi singura 
speranta, ca toata lumea sa inteleaga si toata lumea sa-si spuna cuvantul in legatura ce se intampla in tara asta", a 
declarat Victor Rebengiuc. 
Actorii au indemnat populatia sa iasa la vot. 
"Haideti sa ne luam tara inapoi, oameni buni, si repede, cat mai putem, cat mai avem ocazia, ca nu o s-o mai avem 
si trebuie sa stim asta", a spus Marius Manole. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Mii de romani au iesit din nou in strada: In democratie hotii stau la puscarie! Cinste magistratilor! 
Mii de romani din diverse localitati au iesit din nou in strada, duminica seara, cerand abrogarea OUG 7 si 
manifestandu-si dezaprobarea fata de masurile adoptate de catre PSD-ALDE, dar si solidaritatea cu magistratii. 
In Bucuresti, la Cluj, Iasi, Sibiu, Timisoara sau Galati s-a scandat impotriva Guvernului, s-a cerut abrogarea OUG 7 
si demisia lui Tudorel Toader, ministrul care luni isi va prezenta raportul de activitate pentru primii doi ani de 
mandat. 
Protestatarii din Capitala au pornit in mars din fata Guvernului pana in fata Parlamentului, scandand lozinci anti-
PSD/ALDE si pro-Justitie. In fata Teatrului National au aplaudat indelung, in semn de respect fata de actorii care au 
iesit in aceasta seara pe treptele institutiei pentru a-si exprima si ei solidaritatea cu magistratii. 
Maine incepe o noua saptamana cu procurori si judecatori care isi suspenda activitatea, in paralel cu politicienii 
care merg inainte cu deciziile care nemultumesc o buna parte a societatii, dar si pe partenerii europeni. 
Ziare.com a transmis principalele momente si declaratii in format LIVE text: 
21:45 - Multimea incepe sa se risipeasca, transmite corespondentul Ziare.com aflat in Piata Constitutiei. Multi 
dintre cei care au dat declaratii preluate pe retelele de socializare sau la televiziunile de stiri au spus ca nu au mari 
asteptari de la Tudorel Toader sau de la liderii PSD-ALDE, dar nici ei nu vor renunta la proteste pana nu se revine 
la normalitate. 
21:40 - Mii de manifestanti striga in fata Ministerului Justitiei "Iesi afara javra ordinara!" si "Rezistam, nu cedam!". 
Este a 762-a zi de proteste consecutive in Piata Victoriei, reaminteste pancarta unui protestatar. 
"Liviu Dragnea sa ajungi imbracat in multe dungi!" i se ureaza liderului PSD. 
21:27 - "Abrogati si plecati!" striga protestatarii in fata Ministerului Justitiei, initiatorul controversatei 
OUG7/2019. "Tudorel, demisia!" rasuna in fata institutiei. 
"Nu scapati! Nu scapati!" si "In democratie hotii stau la puscarie!" sunt alte scandari care au mai fost auzite si la 
alte proteste organizate in ultimii doi ani. 
21:25 - Protestatarii ii huiduie pe jandarmii adusi sa faca scut in fata Ministerului Justitiei, aflat in apropierea 
Parlamentului. "Ne-ati gazat!" si "Rusine sa va fie!" sunt mesajele transmise de manifestanti jandarmilor. 
21:23 - Bucurestenii au ajuns in fata Parlamentului. Se huiduie copios, se scandeaza "Sa va fie frica, poporul se 
ridica!", "DNA sa vina sa va ia!", "Cuib de hoti si de mafioti" si "Justitie, nu coruptie!". 
21:20 - S-a iesit in strada si la Galati. "Blocati justitia? Blocam Romania!" au spus galatenii. 
21:05 - Manifestantii din Bucuresti au ajuns in Piata Unirii. Se striga din nou "Justitie, nu coruptie!". 
21:04 - Chiar si in judetul Teleorman s-a iesit la protest. Conform Realitatea TV, cateva persoane s-au intalnit in 
fata Casei de Cultura din Alexandria pentru a-si exprima nemultumirile. 
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Oamenii au povestit ca le e frica sa iasa in strada si ca au convingerea ca mai multi ar iesi, daca nu s-ar teme de 
presiunea autoritatilor. 
"Un coleg, un prieten a fost amenintat ca isi pierde locul de munca si a doua zi dat afara de la serviciu daca nu se 
inscrie in partidul lor: in PSD sau ALDE. Ce era sa faca omul, avea familie. S-a dus sa isi caute alt loc de munca, n-a 
gasit in tot orasul. Automat, s-a inscris in ALDE. A doua zi a fost angajat din nou. Asta se stie, oamenii nu ies in 
strada, ca isi pierd locul de munca. Si asta stie majoritatea orasului. Ar iesi mai multi, dar nu ies de frica. Piata e a 
PSD, magazinele sunt ale PSD, totul e al PSD", a declarat un protestatar citat de Realitatea. 
20:48 - Coloana protestatarilor care se indreapta spre Parlament este din ce in ce mai lunga. "Sefa voastra e cea 
mai proasta!" si "Analfabeta!" sunt scandari adresate jandarmilor. 
Alte mesaje sunt transmise cetatenilor si magistratilor: "Hai, romani, hai cu toti sa scapam tara de hoti!", "Veniti 
cu noi, va fura si pe voi!", "Justitie, nu coruptie!" sau "Magistrati, rezistati!". 
20:30 - Protestatarii au ajuns la Universitate. Se striga "Iliescu, judecat pentru sangele varsat". Fostul presedinte, 
primul ales dupa evenimentele din decembrie 1989, a implinit azi 89 de ani. 
Manifestantii tin un moment de reculegere pentru mortii de la Revolutie. Se striga "Romania, trezeste-te!" si 
"Cinste lor, cinste actorilor!", mesaj transmis actorilor de la Teatrul National, care sunt aplaudati de protestatari. 
20:18 - Bucurestenii iesiti in strada se apropie de Piata Universitatii. Ei intentioneaza sa ajunga la Parlament si la 
Ministerul Justitiei. 
20:15 - "Repetenti si infractori, nu va vrem conducatori!" au strigat protestatarii din Sibiu. 
19:53 - Din relatarile celor prezenti reiese ca la marsul din Capitala participa cateva mii de oameni. "Pacat, pacat 
de sangele varsat!" si "Nu plecam acasa, mortii nu ne lasa!" sunt doua dintre mesajele transmise de manifestanti. 
Anul acesta se implinesc 30 de ani de la Revolutie. 
19:40 - Si la Cluj protestatarii scandeaza impotriva majoritatii guvernamentale. "PSD, ciuma rosie!", "Nu mai dati 
afara tinerii din tara!", "Vrem sa stam acasa, Guvernul nu ne lasa!", "Romania-i tara mea si nu vreau sa plec din 
ea!" sunt doar cateva dintre mesajele transmise de manifestanti. 
"Legi pentru toti, nu pentru hoti!" a fost o alta lozinca scandata pe strazile din Cluj. 
"Uniti salvam toata Romania!" si "Rusine sa va fie!" au mai strigat clujenii, si ei porniti in mars pe strazi. 
19:38 - La Iasi se scandeaza "Jos, jos, jos Guvernul ticalos!", in timp ce la Bucuresti protestatarii care marsaluiesc 
spre Ministerul Justitiei striga "Cinste lor, cinste magistratilor!". 
19:30 - Se protesteaza si pe strazile din Sibiu si Cluj, informeaza Realitatea TV. 
19:25 - Protestatarii din Bucuresti au plecat in mars spre Ministerul Justitiei. Se scandeaza "Mars afara, tradator 
de tara!" si "Demisia!". Se cere demisia ministrului Tudorel Toader, care este huiduit. Protestatarii sunt insotiti in 
marsul lor de jandarmi. 
Pe bd. Lasar Catargiu rasuna sloganul acestor zile: "Abrogati si plecati!". De asemenea, se striga "Justitie, nu 
coruptie!". 
19:20 - Si iesenii au iesit din noi in strada, cu steagul UE in maini si mesaje de sustinere pentru Kovesi. 
La Bucuresti se striga: "Abrogati si plecati!", dar si "Demisia!". 
19:15 - Protestatarii din Piata Victoriei scandeaza "PSD, ciuma rosie!" si se pregatesc sa plece in mars catre 
Ministerul Justitiei, asa cum au anuntat organizatorii. 
Reamintim ca ministrul Tudorel Toader a anuntat ca luni prezinta public raportul de activitate pentru primii doi 
ani de mandat. 
19:07 - Si cativa romani din Dublin au iesit in strada. "Nu abandonam lupta, coruptia poate fi invinsa!", este 
mesajul lor. 
19:00 - In Piata Victoriei sunt tineri si varstnici, familii cu copii, oameni care s-au imprietenit la protestele 
anterioare sau care se cunosc abia acum. "Vino si tu", scrie pe Facebook unul dintre protestatarii care au fost in 
piata si pe 10 august. 
Se scandeaza cunoscutul slogan "Nu vrem sa fim condusi de hoti!". 
18:50 - In Piata Victoriei sunt circa 1.000 de persoane. Se scandeaza "Hotii!" si "Demisia!". 
18:45 - Protestatarii din Piata Victoriei huiduie guvernul si scandeaza "PSD, ciuma rosie!", "Nu scapati!" si 
"Romania, stat european!". 
18:30 - Actorii Teatrului National protesteaza pe scarile de la intrarea in cladire, inainte de inceperea 
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spectacolului. Printre cei prezenti se numara Victor Rebengiuc, Mariana Mihut, Marius Manole si Mihai Calin. 
Cu totii sunt aplaudati de bucurestenii care au venit sa asiste la protestul anuntat inca de zilele trecute de actori. 
18:28 - In Piata Victoriei s-au strans circa 100 de persoane, transmite corespondentul Ziare.com. Multi dintre 
protestatari poarta banderole albe la maini, simbol al solidaritatii cu magistratii. 
Intrebat, de o protestatara care transmitea LIVE pe Facebook, cine a facut banderolele, un tanar care le distribuia 
a raspuns: "Oameni ca mine si ca dvs, de aici din Piata. Nu am fost platiti!". 
Proteste pana la abrogare 
Organizatorii evenimentului din Bucuresti transmit ca protestele continua pana la abrogarea ordonantei 7/2019 si 
desfiintarea Sectiei pentru magistrati. 
"Parchete din toata tara si-au suspendat activitatea. Magistratii, procurori si judecatori deopotriva, protesteaza 
zilnic pe treptele tribunalelor. Suntem solidari cu toate revendicarile acestora si mesajul nostru pentru ei este sa 
nu cedeze in fata Guvernului! Suntem alaturi de ei, le apreciem munca si vom lupta impreuna pana la capat 
pentru aceleasi valori!", sustin acestia. 
Si la Cluj se iese in strada, incepand cu ora 18, se arata pe pagina de Facebook a organizatorilor protestului. 
De asemenea, iesenii ies in aceasta seara in strada la protestul intitulat "Abrogati si-apoi plecati!". 
Si la Timisoara protestatarii au decis sa iasa in Piata Operei in aceasta seara. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Biroul Electoral Central pentru europarlamentare a fost constituit duminica: Ce partide au reprezentanti 
Biroul Electoral Central pentru alegerile europarlamentare a fost constituit, duminica, anunta primul comunicat 
postat pe site-ul special dedicat acestui scrutin. 
Astfel, din BEC europarlamentare 2019 fac parte, conform legii, presedintele si vicepresedintii Autoritatii 
Electorale Permanente (AEP), 5 judecatori si 8 reprezentanti ai partidelor politice care au deja membri in 
Parlamentul European. 
Prin urmare, membrii BEC europarlamentare 2019 sunt: noul presedinte al Autoritatii Electorale Permanente 
(AEP), Constantin-Florin Mituletu-Buica, vicepresedintii institutiei, Zsombor Vajda si Marian Muhulet, si 
urmatorii reprezentanti ai partidelor: 

 Cristian Ene (PNL) 
 Daniela Calin (ALDE) 
 Razvan Alexandru Pavelescu (PSD) 
 Viorica Soica (PRODEMO) 
 Dora-Emese Szilagyi (UDMR) 
 Valentin Olivian Trofin (Pro Romania) 
 Tiberiu Ionut Petrescu (PLUS) 
 Mihai Traian Mustaciosu (PPU) 

Acestora li se adauga cei cinci judecatori deja anuntati anterior. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 INTERVIU Ministrul Comunicaţiilor: Intenţia e să avem licitaţia pentru 5G în 2019/ Ce spune despre OUG 114 
Ministrul Comunicaţiilor Alexandru Petrescu a declarat, într-un interviu pentru MEDIAFAX, că intenţia este de a 
exista licitaţia pentru 5G la sfârşitul anului 2019, iar neînţelegerile cu unii jucători pe piaţă cu privire la OUG 114 
pot fi rezolvate prin negocieri: "nu e arhitectură fiscală perfectă" 
"Intenţia certă este de a avea această licitaţie pentru 5G la sfârşitul anului 2019. Eu cred că 5G constituie un punct 
de cotitură în industria comunicaţiilor din lume, nu doar la nivelul Uniunii Europene. Pe de altă parte, Ordonanţa 
are două component foarte importante şi ele sunt distincte. Prima componentă este de a identifica un punct de 
echilibru între profitul obţinut de operatorii din piaţa de telefonie mobilă şi capitalul pe care statul îl colectează la 
bugetul de stat din prisma activităţilor", a declarat, pentru MEDIAFAX, ministrul Comunicaţiilor, în contextul 
discuţiilor cu privire la unii dintre jucătorii din piaţa de telecomunicaţii care iau în calcul să se retragă din licitaţia 
pentru 5G din cauza OUG 114. 
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"Este un proces continuu, prin care trebuie să discutăm într-un mod transparent, să găsim metode şi modele 
fiscale în care fiecare să-şi regăsească oarecum scopul atins. (...) Pe de altă parte, nu există arhitectură fiscală 
perfecta şi căutăm ca, împreună cu operatorii, să găsim un mod de fiscalizare activităţii din telecomunicaţii din 
care toată lumea să iasă învingător", a mai spus ministrul Alexandru Petrescu. 
Cât priveşte dezvoltarea IT în Europa: "În economia globală de astăzi există o competiţie acerbă între diferitele 
geografii mondiale.Vorbim de America de Nord pe de-o parte, vorbim de Asia, vorbim de Uniunea Europeană şi 
Uniunea Europeană trebuie să îşi găsească pasul şi să tindă şi să dorească să devină un lider al economiei digitale 
mondiale, dar nu poate face acest lucru dacă nu are o piaţă unică", spune ministrul Comunicaţiilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Respectarea drepturilor şi asigurarea condiţiilor normale de muncă ale  lucrătorilor din domeniul audiovizual 
au fost doua din subiectele  discutate astăzi, 1 martie 2019, în cadrul Comitetului de Dialog Social pentru 
sectorul audiovizual din cadrul Comisiei Europene. 
 Membrii delegaţiei române, Leonard Pădureţ, preşedintele Federaţiei Cultură şi Mass-Media FAIR-
MediaSind şi Cristi Godinac, preşedintele executiv (foto), susținuți de directorul Federaţiei Europene a 
Jurnaliştilor, Renate Schroeder şi de reprezentanţii UNI MEI  Media, Entertainment & Arts,  au prezentat 
problemele cu care se confruntă angajaţii din sectorul cultură şi mass-media, în special problemele  legate 
de nefuncționarea dialogului social în Societatea Română de Televiziune (SRTV). În acest sens, a fost prezentată 
rezoluţia Consiliului Naţional al Federaţiei FAIR-MediaSind, prin care organizaţia solicită Parlamentului 
României, demiterea de urgenţă a preşedintelui-director general al SRTV, Doina Gradea. (vezi aici Rezoluţia), din 
următoarele motive: 
1. Numele TVR a fost impllicat, în ultima vreme, în  numeroase scandaluri publice. Avem în vedere jignirea şi 
insultarea angajaţilor de către președintele –director general Doina Gradea, dar nu putem omite nici scandalul 
Starea Nației din primăvara anului trecut, cum nu putem ignora nici desele acuzaţii de cenzură. 
2. De curând Parlamentul a decis înființarea unei Comisii de anchetă privind cheltuielile ocazionate de 
organizarea festivalului Cerbul de Aur, dar și a concursului național Eurovision, ambele având ca fundament lipsa 
de transparență în angajarea cheltuielilor și suspiciuni rezonabile privind nereguli în cheltuirea banilor publici, 
nereguli pe care le-au semnalat nu doar colegii din SRTV, membrii CA, ci și alte voci publice credibile.  
3. Considerăm injust și deosebit de periculos faptul că, nu doar prestigiul, ci și buna funcționare a instituției sunt 
afectate, în continuare, de stilul de management al actualei șefe a SRTv, căreia membrii noştri afiliaţi îi reproșează 
nu doar atitudinea discreționară și abuzivă, ci și încălcarea Contractului Colectiv de Muncă din SRTv, a Codului 
Muncii și a Legii nr. 319/2006 privind protecția și securitatea în muncă (vezi aici). 
4. Conducerea SRTV refuză, cu obstinație, aplicarea HG nr. 714/2018 privind drepturile și obligațiile personalului 
autorităților și instituțiilor publice pe perioada delegării și detașării în altă localitate, precum și în cazul deplasării 
în interesul serviciului, în aceeași măsură în care refuză a avea o colaborare reală cu partenerii sociali. 
5. Considerăm extrem de important ca bunul mers al investițiilor, finanțate de Guvern, atât de necesare pentru 
retehnologizarea unei instituții de importanță strategică pentru România, să nu fie perturbat de o asemenea 
manieră de lucru la vârful televiziunii. De aceea trebuie oprită cheltuirea iresponsabilă a banilor publici din TVR, 
fără acordul și avizul Consiliului de Administrație numit și validat de votul plenului Parlamentului. Trebuie să 
precizăm că sumele angajate, destinatarii și condițiile contractuale nu sunt nici măcar aduse la cunoștință 
membrilor CA. 
6. Într-un climat atât de vulnerabil în care, în pragul alegerilor din mai pentru Parlamentul European, 
când dezinformarea și manipularea sunt considerate riscuri reale chiar de către Uniunea Europeană, este 
imperios necesar să eliminăm arbitrariul din managementul TVR, fără să lipsim televiziunea publică, pentru o 
perioadă incertă, de o conducere funcțională și legitimă. 
Delegaţii FAIR-MediaSind au prezentat membrilor prezenţi o solicitare oficială prin care cer sprijinul membrilor 
Comisiei  de Dialog Social din cadrul Comisiei Europene  în soluţionarea conflictului din SRTV, cea mai mare 
instituţie de presă a statului român.  Au fost sesizate, în legătură cu abuzurile comise împotriva salariaţilor SRTV şi 
organizațiile la care FAIR-MediaSind este afiliată: Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor, Federaţia Europeană a 
Jurnaliştilor, UNI Global UNION şi UNI Media, Entertainment end Arts, Federaţia Internaţională a Muzicienilor şi 
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Federaţia Internaţională a Actorilor. Un apel  de susținere similar a fost adresat şi conducerii European 
Broadcasting Union –EBU din care face parte și SRTV. 
În perioada 4-5 martie 2019 liderii Federației Europene a Jurnaliștilor MediaSind, ai UNI MEI, reprezentanții 
EBU, Federaţiei FAIR-MediaSind și ai organizațiilor de media din România și UE vor participa la București, la o 
dezbatere finanțată de Comisia Europeană, având ca titlu "Modernizarea instituțiilor de media prin inovare și 
dialog". Cu acest prilej va fi discutată și situaţia explozivă din Televiziunea Română.   
Departament Comunicare FAIR-MediaSind 
 

 Garanția pentru sticle revine. Din aprilie, produsele cu ambalaj de sticlă costă cu 50 de bani în plus 
Din luna aprilie, orice produs cumpărat cu ambalaj de sticlă va costa cu 50 de bani în plus. Dar banii vor putea fi 
recuperați, dacă sticla este returnată apoi la magazinul de la care a fost cumpărat produsul. 
Ambalajele din sticlă vor putea fi returnate magazinelor mari din luna aprilie pe baza bonului de cumpărături. 
Garanția în valoare de 50 de bani se poate recupera doar din locul în care a fost cumpărat produsul. Această 
restricţie este criticată de ONG-uri și mulți dintre cumpărători. 
Regulile se aplică doar magazinelor care au o suprafață de peste 400 de metri pătrați. Autoritățile speră că îi vor 
impulsiona pe români să recicleze și se bazează pe dorința producătorilor și a retailerilor de a câștiga capital de 
imagine. 
Cât despre reciclarea sticlelor din plastic, autoritățile lucrează încă la un proiect care ar putea fi gata în cel mai 
bun caz abia anul viitor. 
Datele statistice arată că România este printre țările codașe la capitolul reciclare. Producem anual 1,3 milioane de 
tone de ambalaje și reciclăm doar 5 la sută. În faţa Comisiei Europene, însă, ne-am asumat că vom recicla de 10 
ori mai mult. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministerul Finantelor lanseaza, incepand de luni, o noua emisiune de titluri de stat catre populatie. Care sunt 
dobanzile 
Romanii pot cumpara, incepand de luni, noi titluri de stat. Emisiunea face parte din programul Tezaur, destinat 
exclusiv populatiei. 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Finantelor, scadentele sunt la 1, 2, 3 si 5 ani, iar dobanzile anuale sunt de 
3,5%, 4%, 4,5% si, respectiv, 5%. Veniturile aferente sunt neimpozabile. 
Titlurile de stat pot fi cumparate: 

 in perioada 4 - 22 martie 2019 de la unitatile operative ale Trezoreriei Statului 
 in perioada 4 - 21 martie 2019 prin reteaua de oficii postale ale Companiei Nationale Posta Romana, din 

mediul urban, iar in perioada 4 - 20 martie 2019 din mediul rural. 
Potrivit sursei citate, sunt eligibile persoanele fizice care au implinit varsta de 18 ani la data efectuarii subscrierii. 
De asemenea, a fost eliminata plafonarea sumelor care pot fi investite de persoanele fizice in cadrul acestor 
emisiuni. 
Investitorii au posibilitatea anularii subscrierilor deja efectuate prin depunerea, in perioada de subscriere, a unei 
cereri de anulare. Ulterior, subscrierile sunt irevocabile si nu mai pot fi anulate. Titlurile de stat sunt in forma 
dematerializata si au valoare nominala de 1 leu. Dobanda este platibila la termenele prevazute in prospectul de 
emisiune. 
De asemenea, titlurile de stat emise in cadrul Programului Tezaur pot fi transferabile si se pot rascumpara in 
avans. In cazul decesului, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transfera mostenitorilor, care prezinta 
documentele legale care le atesta calitate. 
Emiterea titlurilor de stat pentru populatie va continua pe parcursul anului 2019. In fiecare luna perioada de 
subscriere va fi de trei saptamani, iar maturitatile vor fi stabilite in functie interesul manifestat de investitori. 
Prospectul de emisiune si orice eventuale modificari ale acestuia vor fi publicate pe www.mfinante.gov.ro, 
www.datoriepublica.mfinante.gov.ro, www.comunicatii.gov.ro, www.posta-romana.ro. 
Aceasta este a patra emisiune de titluri de stat sub egida programului Tezaur. Cea mai recenta a fost la finalul 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.mfinante.gov.ro/acasa.html;jsessionid=jupC3jd6ZoaplOjcl0gnyNbRec4n6Z0jdk480ZUm.master:server31?method=detalii&id=999619070
http://www.ziare.com/bani/leu/
http://www.ziare.com/bani/titluri-stat/ministerul-finantelor-lanseaza-o-noua-emisiune-de-titluri-de-stat-catre-populatie-cu-ocazia-centenarului-dobanda-de-4-5-la-suta-1539538


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
anului trecut. 
(Sursa: ziare.com) 

 Directorul CFR, Leon Bărbulescu, ar putea fi demis, după ce trei trenuri au deraiat într-o singură zi 
Se cer demisii după evenimentele de ieri de pe calea ferată. Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor, îi cere 
directorului CFR Călători să plătească cu funcţia pentru modul în care a gestionat deraierea a trei trenuri într-o 
singură zi. Mâine, Consiliul de Administraţie ar putea decide schimbarea din funcţie a lui Leon Bărbulescu, 
directorul instituţiei. De unde a pornit totul - ne spune Daniel Coman. 
RĂZVAN CUC, ministrul Transporturilor: "Aţi putea vedea şi demiteri. Demisia ar fi de onoare, nu ştiu dacă vom 
avea parte de un asemenea gest. Dar eu sunt convins că, în cursul zilei de mâine, Consiliul de Administraţie va 
analiza foarte atent prestaţia directorului general de la CFR Călători. În condiţiile actuale, eu, ca şi ministru, nu 
sunt deloc mulţumit de prestaţia pe care a avut-o. Este o lipsă de profesionalism şi o lipsă de ştiinţă în a comunica 
şi a gestiona o situaţie de urgenţă, aşa cum a fost ieri". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 #Romania2019.eu/ Circa 90 de experţi din Uniunea Europeană, prezenţi la Bucureşti, la reuniunea informală a 
Comitetului pentru Protecţie Socială 
Circa 90 de experţi din Uniunea Europeană participă, luni şi marţi, la Reuniunea informală a Comitetului pentru 
Protecţie Socială (SPC), care se desfăşoară la Bucureşti, la Palatul Parlamentului. 
"Este un Comitet de protecţie socială. Se discută în general despre politica de asistenţă socială, coeziune, valoare 
comună europeană şi aşa mai departe. Reuniunea este la nivel de experţi. Eu voi participa în deschidere, din 
respect, pentru că e la noi în ţară. Sunt cam 90 de participanţi. Comitetul pentru protecţie socială este un 
organism consultativ pe lângă Consiliul pentru Ocuparea Forţei de Muncă şi Afaceri Sociale. Acest Comitet este 
constituit în baza unui tratat de funcţionare a Uniunii Europene. Astăzi se discută despre politica pe asistenţă 
socială şi consolidarea în continuare a unităţii Uniunii Europene pe chestiuni de asistenţă socială", a declarat, 
pentru AGERPRES, ministrul Muncii şi Solidarităţii Sociale, Marius Budăi. 
Acesta a precizat că, pe parcursul deţinerii de către România a Preşedinţiei Consiliului UE, vor mai fi organizate 
reuniuni pe teme privind egalitatea de şanse, ocuparea, securitatea şi sănătatea în muncă, pensii etc.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Alegeri, Moldova. Partidul lui Dodon va avea cel mai mare număr de mandate în Parlamentul moldovean, dar 
nu are majoritatea 
Partidul Socialiştilor din Republica Moldova (PSRM), formaţiunea care îl susţine pe preşedintele prorus Igor 
Dodon, va avea cel mai mare număr de mandate în Parlamentul moldovean în urma alegerilor legislative, dar nu 
are majoritatea necesară formării guvernului, informează site-ul Unimedia. 
În cadrul şedinţei extraordinare a Comisie Electorale Centrale au fost efectuate totalurile scrutinului din 24 
februarie. Astfel, membrii CEC au stabilit numărul mandatelor de deputat în Parlamentul Republicii Moldova ce 
revin concurenţilor electorali în circumscripţia naţională şi uninominală. 
Partidul Socialiştilor (centru-stânga, prorus) va avea 35 de mandate în Parlamentul de la Chişinău, care are 101 de 
membri. Partidul Democrat din Moldova (PDM), condus de Vladimir Plahotniuc, urmează să aibă 30 de mandate, 
în timp ce 26 de mandate revin Blocului electoral proeuropean ACUM, format din Platforma Demnitate şi Adevăr, 
condusă de Andrei Năstase, şi Partidul Acţiune şi Solidaritate, condus de Maia Sandu. Clasamentul este completat 
de Partidul ŞOR (prorus), care va avea 7 mandate. 
Au mai intrat în Parlament candidaţi independenţi foarte apropiaţi de cercurile Guvernării: Viorel Melnic şi 
Alexandr Oleinic de pe circumscripţiile din Stânga Nistrului plus preşedintele Consiliului Raional Cahul susţinut de 
PDM, Ion Groza, relatează Unimedia. 
În conformitate cu prevederile Codului electoral, au fost excluse din procesul de atribuire a mandatelor de 
deputat partidele şi alte organizaţii social-politice care au întrunit mai puţin de 6 la sută din voturile valabil 
exprimate la alegerile parlamentare în circumscripţia naţională din 24 februarie 2019. 
Deşi s-a clasat pe locul al doilea ca număr total de voturi, Blocul electoral proeuropean ACUM a obţinut mai 
puţine mandate decât PDM şi PSRM în circumscripţiile uninominale. (Sursa: Mediafax) 
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